

論文競賽辦法

台灣生物化學及分子生物學學會將於 2024 年 11 月 22 ~ 24 日假國立成功大學綠色魔法學校舉辦「2024 臺灣生物化學及分子生物學學會秋令營」。在本次研討會中，台灣生物化學及分子生物學學會敬邀國內各學術與研究單位之研究者和青年學子共同參加口頭論文競賽及壁報論文競賽；舉凡生化、分生及其他生命科學相關研究領域之作品均歡迎投稿。另外，為鼓勵學術交流，本次研討會另設置「壁報論文非競賽項目」，歡迎各位老師和學生們共同分享研究成果。

1、 說明事項

1. 本次會議報名截止時間：2024 年 10 月 10 日(四) 23:59。

論文投稿截止時間：2024 年 10 月 15 日(二) 23:59。

2. 報名者必須為本學會有效會員並完成本次研討會活動報名，若非本學會會員、未繳常年會費或未完成會議活動報名者，必須在投稿時間截止日前完成繳費報名，否則將不予參加。

3. 投稿論文一律採線上繳交，請依網頁投稿注意事項說明之方式，完成相關論文資料的填寫與檔案上傳，不符合規定而發生錯誤或損害者請自行負責。所有資料請於投稿時間截止日前完成，否則將由學會視情況撤銷參加資格或轉為其它組別。

4. 得獎者必須親自出席頒獎典禮，所有獎項皆不得代領；若缺席頒獎典禮者將只給予獎狀且不發放獎金。

二、英文口頭論文競賽規則

1. 限博/碩/學士學生、研究助理、博士後研究員參加。

2. 報名者須為報告者本人，且必須為本次論文之第一作者，且每人限投一篇稿件。

3. 參選作品請於網頁投稿時，依網頁投稿注意事項說明之方式，上傳「摘要」、「論文實質貢獻度」檔案，以及不限格式之「manuscript 或相關 data」檔案作為初審資料。

4. 投稿論文經初審後，入圍決選者本會將以 e-mail 通知，將安排於研討會中以英文口頭發表論文。

5. 入圍決選者需同時參加壁報非競賽組，但不發與獎助金。可自由選擇是否於壁報時段在海報前講解。

6. 未入圍決選者自動轉為參加壁報論文競賽組。

7. 獎項及獎金:

(1) 第一名〈1 名〉：獲頒獎狀乙幀、獎金 40,000 元。

(2) 第二名〈1 名〉：獲頒獎狀乙幀、獎金 30,000 元。

(3) 第三名〈1 名〉：獲頒獎狀乙幀、獎金 20,000 元。

(4) 佳作〈3名〉：獲頒獎狀乙幀、獎金 10,000 元。

三、壁報論文

1. 限博/碩/學士學生、研究助理、博士後研究員參加。
2. 報名者須為報告者本人，且必須為本次論文之第一作者，且每人限投一篇稿件。
3. 參選作品請於網頁投稿時，依網頁投稿注意事項說明之方式，上傳「摘要」檔案。
4. 報告者須親自於壁報論文解說時段佩戴名牌並解說論文內容。
5. 獎項、獎金及獎助金:
 - (1) 擇優前 3%，各獲頒特優壁報獎狀乙幀及獎金 6,000 元。
 - (2) 擇優 10%，各獲頒獎狀乙幀及獎金 3,000 元。
 - (3) 參加者(不限競賽或非競賽組)將於張貼壁報時發予獎助金 500 元。

Competition Rules

The Taiwan Society for Biochemistry And Molecular Biology (TSBMB) will host the "2024 The Taiwan Society for Biochemistry and Molecular Biology Meeting" at National Cheng Kung University in Tainan from November 22nd to 24th, 2024.

In this symposium, TSBMB cordially invites researchers and young scholars from various academic and research institutions in Taiwan to participate in the oral presentation competition and poster presentation competition: all studies related to biochemistry, molecular biology, genetics, and other life science research fields are welcome for submission. Additionally, to encourage academic exchange, this symposium will have a separate section for Poster Presentation without Competition, which professors, researchers, and students are welcome to share their research findings without being part of the competitive aspect.

I. Competition details

1. The registration deadline is **October 10, 2024 (Thursday), at 23:59.**
The abstract submission deadline is **October 15, 2024 (Tuesday), at 23:59.**
2. **Participants must be valid members of TSBMB** and complete the registration process for this symposium. Participants who have not completed the payment and registration process before the submission deadline will not be allowed to participate in the competition.
3. All papers must be submitted online. Please follow the instructions for submitting papers as outlined on the website, including completing the necessary information and uploading files. Individuals are responsible for any errors resulting from non-compliance. All information must be completed before the submission deadline; otherwise, the society may revoke participation eligibility or reassign to another group.
4. Award recipients must attend the award ceremony in person. All awards must be personally received; those absent from the ceremony will only receive a certificate and will not receive any prize money.

II. Rules for English Oral Presentation Competition

1. Limited to graduate/master's/bachelor's students, research assistants, and postdoctoral researchers for participation.
2. Participants must be the actual presenters and the first authors of the papers submitted. Each person is limited to submitting one manuscript.
3. Please follow the instructions provided on the submission webpage. Upload the

"Abstract" and "Substantial Contribution of the Paper" files as described in the submission guidelines. Additionally, include the "manuscript" or relevant "data" file in any format for initial review purposes.

4. After the initial review of the submitted papers, the selected finalists will be notified via email. They will be scheduled to present their papers orally in English during the symposium.
5. The selected finalists need to participate in the Poster Presentation without Competition as well, but they will not receive subsidy. They have the freedom to choose whether to give an explanation in front of their poster during the poster session.
6. Participants who are not selected as finalists in the Oral Presentation Competition will automatically be transferred to participate in the Poster Presentation Competition.
7. Awards and Prizes
 - (1) First Place (1 winner): Awarded a certificate and a prize money of 40,000 NTD.
 - (2) Second Place (1 winner): Awarded a certificate and a prize money of 30,000 NTD.
 - (3) Third Place (1 winner): Awarded a certificate and a prize money of 20,000 NTD.
 - (4) Outstanding (3 winners): Each awarded a certificate and a prize money of 10,000 NTD.

III. Rules for Poster Presentation

1. Limited to graduate/master's/bachelor's students, research assistants, and postdoctoral researchers for participation.
2. Participants must be the actual presenters and the first authors of the papers submitted. Each person is limited to submitting one manuscript. In case of any discrepancies with the rules or duplicate submissions, the society will revoke their eligibility to participate.
3. Please follow the instructions provided on the submission webpage. Upload the "Abstract" as described in the submission guidelines.
4. Presenters must personally wear name tags and explain the content of their paper during the designated poster presentation session.
5. Awards, Prizes and Subsidy
 - (1) Top 3% Selected: Each awarded a certificate and a prize money of 6,000 NTD.
 - (2) Top 10% Selected: Each awarded a certificate and a prize money of 3,000 NTD.
 - (3) **Each participant (Competition and Non-Competition)** will receive a grant of 500 NTD as subsidy upon posting the poster.

口頭論文競賽報告注意事項

口頭論文競賽參賽者，請確實遵守以下規定，以利會議程序之進行：

1. 時間：2024 年 11 月 23 日(星期六)
地點：成功大學綠色魔法學校崇華廳
2. 每位參賽者報告時間為 13 分鐘 (含報告時間 10 分鐘，評審提問時間 3 分鐘)，以英文進行報告。
3. 請使用 Office 2013 或以上版本之 PowerPoint 軟體，將檔案存檔於隨身碟中，隨身碟上請確實標示姓名及編號。
4. 請於 11 月 22 日 (星期五) 報到時，至一號報到桌進行報到及繳交投影片檔案。
5. 與會前請確實執行掃毒及做好檔案備份，以利會議之進行。
6. 入圍決選者需同時參加壁報非競賽組，但不發與獎助金。可自由選擇是否於壁報時段在海報前講解。

壁報論文競賽與展示注意事項

壁報論文製作及報告注意事項，請確實遵守以下規定，以利流程之進行：

1. 地點：成功大學綠色魔法學校 B1 第一會議室
2. 時間：2023 年 11 月 23 日(星期六)

壁報張貼時間	領獎助金時間	解說時間	拆除時間	聯絡人資訊
08:00~10:00	10:00~15:00	上半場(壁報編號單數): 13:00~14:15 下半場(壁報編號雙數): 14:15~15:30	17:00 以前	梁馨尹小姐

3. 為鼓勵競賽者能彼此交流討論，競賽將分為上下半場舉行，上半場為編號單數者負責於壁報前講解，下半場則為編號雙數者講解。
4. 請依照學會分配的壁報板編號進行展示，大會將提供論文直式看板並統一製作論文摘要編號。
5. 壁報大小限制為 90 公分寬、120 公分高以內，論文之圖表文字大小以在一公尺距離可清楚閱讀。
6. 壁報內容以英文為原則，第一作者可標示中文。
7. 壁報論文競賽與展示時段，至少須有一位作者在場，配戴名牌並解說論文內容及答問。

Oral Presentation Competition Guidelines:

1. Time: November 23, 2024 (Saturday)
Location: National Cheng Kung University, Green Magic School, Chung Hua Hall.
2. Each participant is allocated 13 minutes for their presentation (including a **10-minute presentation and a 3-minute Q&A session**), to be conducted in **English**.
3. Please use Microsoft Office 2013 or a later version of PowerPoint software, save the file on a USB drive, and make sure to clearly label your name and participant number on the USB drive.
4. Please check in and submit your presentation file at Registration Desk #1 on November 22nd (Friday) during the check-in process.
5. Before attending the event, please perform a virus scan and ensure you have a backup of your files to facilitate the smooth progress of the conference.
6. Finalists are required to participate in the non-competitive poster session but will not receive a subsidy. They are free to choose whether to present in front of the poster during the poster session.

Poster Presentation Guidelines:

1. Display location: National Cheng Kung University, Green Magic School, Basement Level 1, First Conference Room.
2. Display time : November 23, 2024 (Saturday)

Setup time	Subsidy time	Presentation time	Removal time	Contact
08:00~10:00	10:00~15:00	Session 1 (odd-numbered): 13:00~14:15 Session 2 (even-numbered): 14:15~15:30	Before 17:00	Ms. Hsin-Yin Liang

3. To encourage competitors to engage in discussions with each other, the competition will be divided into two sessions. In the first session, those with odd-numbered posters will be responsible for presenting in front of their posters, and in the second session, those with even-numbered posters will present.
4. Please follow the poster board numbers assigned by the association, and only use the straight poster board provided by the association.
5. Size of poster: the size limit is within **90 cm** in width and **120 cm** in height.
6. Poster language: English (Only the first author can appear in Chinese)
7. At least one presenting author is required to give their presentation in-person during the poster display section.